
Zpráva komise rozhodčích 2022 

 
Komise rozhodčích pro rok 2022 je složena ze 3 členů - vedoucí komise rozhodčích 

Kláry Štefkové a členy Andrey Václavkové a Samuela Waageho.  
S členy komise máme pravidelné online schůzky a vytvořený Facebookový chat 

určený k aktivní komunikaci. Všech setkání se účastní i dlouholetý a zkušený rozhodčí 
Vladimír Nosek, který nám je oporou při celoroční práci. V rámci komise jsme si na začátku 
roku rozdělili jednotlivé činnosti, které plníme během roku. V průběhu schůzek přicházeli 
další nápady a s tím i spojené úkoly.  

V letošním roce máme 20 aktivních rozhodčích a čekatelů, kteří se pravidelně účastní 
turnajů. Nesmím opomenout i stálou výpomoc rozhodčích ze Slovenska a Německa.  
 
Činnost komise rozhodčích 
 

Pro lepší komunikaci a předávání informací mezi všemi rozhodčími využíváme 
Facebookovou skupinu. V rámci jednotlivých turnajů používáme WhatsAppové skupiny.  
 

Každému rozhodčímu přichází přání společně s narozeninovou fotografií v akci na 
kurtu.  
 

Pro letošní rok jsme s komisí připravili soutěž “rozhodčí roku”, která spočívá v 
získávání bodů v pravidelné účasti a aktivity navíc na turnajích. Body mohou získat i činností 
mimo turnaj, kterou pro rozhodčí vykonávají. Vítěz soutěže bude vyhlášen na posledním 
turnaji letošního roku, který se koná v Plzni.  
 

V termínu 4.-6.3.2022 se nám podařilo uskutečnit školení, které se konalo ve Vlčicích 
u Trutnova a zúčastnilo se jej 12 rozhodčích. Cílem společného setkání bylo stmelení 
kolektivu a prohloubení si znalostí pravidel různými formami.  
 

Na stránkách České federaci boccii z.s. máme vytvořenou záložku, kde můžete najít 
jednotlivé rozhodčí. V průběhu roku medailonky doplňujeme.  
 

Společně s Dominikem Kniezkem vytváříme pro rozhodčí testy, které mají rozhodčí k 
dispozici před každým turnajem. Díky tomu si rozhodčí zopakují a zdokonalí se v konkrétních 
pravidlech.  
 

Překladu mnoha dokumentů (mezinárodní pravidla, manuál rozhodčích, galerie stavu 
míčů) nejen pro rozhodčí do českého jazyka se věnuje Martina Kubalíková po celý rok. 
Martina sleduje aktuální změny a informace, které nám následně předává.  
 

Na turnajích Czech Boccia Tour aktivně využíváme callroom, ve kterém pravidelně 
probíhá namátková kontrola míčů.  
 

S rozhodčími děláme společné aktivity na turnajích, které upevňují náš kolektiv a 
stává se z nás nejen výborná skupina rozhodčích, ale také přátelé.  
 

Klára Štefková, Vladimír Nosek a Tomáš Štěpánek se zúčastnili zahraničních turnajů 
v Polsku jako rozhodčí.  
 

Rozhodčí se účastní i soustředění reprezentace, kde hráče informují o změnách nebo 
novinkách v pravidlech. Zdokonalují se i v rozhodcovských dovednostech na klubových 
trénincích.  
 



Podařilo se nám sjednotit trička pro rozhodčí a průběžně vybavujeme veškerý 
materiál. Nové měřící pomůcky a pálky vyrobil hráč Radek Procházka. 
 
Komise rozhodčích na rok 2023 
 

Složení komise rozhodčích pro rok 2023 se bude skládat z vedoucí komise 
rozhodčích Kláry Štefkové a nově Barbory Noskové a Martiny Kubalíkové. S novými 
členkami proběhla na začátku listopadu úvodní online schůzka, kde jsme se shodly a v 
zavedených a osvědčených činnostech bychom rády pokračovaly i v následujícím roce, a 
také rozdělení jednotlivých úkolů.  
 
Vize komise rozhodčích na rok 2023 
 

Již v letošním roce, na posledním turnaji roku 2022, proběhne individuální coaching 
pod vedením Martiny Kubalíkové. Martina se bude zaměřovat na zlepšení dovedností u 
jednotlivých rozhodčích. S coachingem budeme pokračovat i na turnajích v roce 2023.  
 

Našim cílem je rozšířit portfolio rozhodčích, kteří by mohli mít funkci asistent hlavní 
rozhodčí nebo hlavní rozhodčí na jednotlivých turnajích.  
 

Připravujeme další školení rozhodčích, které by mohlo proběhnout v jarních měsících 
v Praze.  
 

S komisí bychom chtěly uspořádat pravidelné online webináře nebo diskuze, kde 
bychom společně rozebírali aktuální a nejasná témata. Tato možnost bude předložena všem 
rozhodčím a po projeveném zájmu či nezájmu bychom tento úkol vyhodnotily.  
 

Chystáme se zavést 1x ročně znalostní test nejen v oblasti pravidel, který by byl 
podmínkou pro pozici rozhodčí. Tato zkouška by byla povinná pro všechny rozhodčí bez 
rozdílu délky fungování v rámci boccie a proběhla by před turnajem Czech Boccia Tour v 
Praze, který se každoročně koná na začátku června.  
 
 Mezi další cíle patří více se účastnit zahraničních turnajů a možnost získat 
mezinárodní licence pro rozhodčí, kteří o to jeví zájem.  
 
  
 
 
 
 
 
Všechny činnosti a aktivity, které jsme doposud vykonali hodnotím více než kladně. Mám na 
ně pozitivní odezvu nejen od samotných rozhodčích, ale i od hráčů. Mé velké poděkování 
patří mým kolegům Andrei a Samuelovi za jejich odvedenou práci, Vladimírovi za vedení a 
podporu nejen v začátcích, ale i v průběhu roku a také ostatním rozhodčím, kteří se účastní 
turnajů a podílejí se na rozvoji svém i boccie po všech stránkách. Velmi si vážím práce 
každého z Vás a děkuji Vám za to.  
 

 

V Olomouci dne 20.11.2022     Klára Štefková   

  
Vedoucí komise rozhodčích   


